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1. Verksamhetsområde  
Samhällsbyggnadskontoret verkställer Samhällsbyggnadsnämndens beslut. 
Samhällsbyggnadskontoret leds av samhällsbyggnadschefen som har det övergripande 
ansvaret för kontorets verksamheter. Samhällsbyggnadsnämnden är uppdelade i sex 
övergripande områden: plan- och byggenhet, miljöenhet, gata- och parkenhet, 
lokalvårdsenhet, vatten- och renhållningsenhet samt kostenhet. De sex enheterna ansvarar för: 

✓ Detaljplanering 
✓ Bygglov 
✓ Bostadsanpassning 
✓ Energi och klimatrådgivning 
✓ Gator, trafik och parker 
✓ Kart, mät och GIS 
✓ Vatten- och avloppsförsörjning 
✓ Renhållning 
✓ Miljö- och hälsoskydd 
✓ Livsmedel och dricksvatten 
✓ Serveringstillstånd, tobak och receptfria läkemedel 
✓ Alkoholtillstånd 
✓ Naturvård och kalkning 
✓ Lotterier 
✓ Kostförsörjning 
✓ Lokalvård 

 
2. Grunduppdrag och nämndsnyckeltal  
Kommunens grunduppdrag, det vill säga VAD som ska göras, styrs till stor del av 
lagstiftningar, förordningar, föreskrifter och invånare men även politiken styr via styrande 
dokument. Det är i kvalitetsstyrningen som grunduppdraget följs upp och utvärderas för att 
visa om grunduppdraget uppfyller god kvalitet eller inte. 
 
Grunduppdragen presenterar uppföljningen av de nyckeltal som utvärderar kommunens 
grunduppdrag inom respektive verksamhetsområde. Samhällsbyggnadsnämnden har nyckeltal 
i ett av dessa områden, nämligen Bygga, bo och miljö. Området ekonomi och kommun och 
politik ska följas upp av samtliga nämnder.  

 

 

NYCKELTAL

Utfall 
delår 
2019

Bokslut 
2018

Accepterad 
kvalitetsnivå

Bygga bo och miljö
Andel tjänliga vattenprov och tjänligt med anmärkning (%) 100 92 100
Antal överklagade beslut som ändrats efter omprövning 0 2 -2
Antal bygglov som klarar en handläggningstid på tio veckor (%)* 100 90 98
Handläggningstid vid beslut om bygglov, veckor i genomsnitt** x x 10

Ekonomi
Nämndens budgetavvikelse (%) 0,03 -3,2 +/-1,0

Kommun och politik
SBK- Sjukfrånvaro (%) 4,18 5,4 5,5
SBK- Totalindex (HME, nöjd medabetare, %) x 81 73

* Nytt nyckeltal 2018
** Tas bort under 2018
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Nedanstående text utgår från delårets utfall. 
 
Andel tjänliga vattenprov och tjänligt med anmärkning  
Inga otjänliga dricksvattenprov under första halvåret 2019.  
 
Antal överklagade beslut som ändrats efter överprövning  
Miljöenheten har fått två domslut av överklagade ärenden under första halvåret 2019 och inget 
ärende har blivit ändrat i sak.  
Under första halvåret (t.o.m. augusti) kom det in två överklagade ärenden till plan- och 
byggenheten. Ärendena är hos Länsstyrelsen för prövning och har ännu inte avgjorts.  
 
Andel bygglov som klarar en handläggningstid på tio veckor (%)  
Antal ärenden som klarar en handläggningstid på tio veckor är 100 %.  
 
Budgetavvikelse  
Samhällsbyggnadsnämndens sjukfrånvaro med tillhörande kommentarer återfinns i nämndens 
delårsbokslut.  
 
Sjukfrånvaro  
Samhällsbyggnadsnämndens sjukfrånvaro med tillhörande kommentarer återfinns i nämndens 
delårsbokslut.  
 
Nöjd medarbetare  
Samhällsbyggnadsnämndens resultat från HME (nöjd medarbetare) med tillhörande 
kommentarer återfinns i nämndens bokslut. 
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3. Nämndens budget och uppdrag 
I detta avsnitt redovisas kommunfullmäktiges beslut om ekonomisk tilldelning med 
kommentarer till de anslag som beviljats utöver ram. Dessutom redovisas nämndens 
driftbudget och eventuella nämndspecifika uppdrag till budgetprocessen.  
 

Samhällsbyggnadsnämnden - ekonomisk tilldelning, tkr    
  2020 2021 2022 2023 
Utgångspunkt 2019 års budget 20 563 25 242 25 356 25 422 

KF beslut REP 2018 -620       

KF beslut REP 2019         

KF beslut REP 2020 3 670       

PKV 452 462 472 483 

KF beslut juni förutsättningar REP 24 065 25 704 25 828 25 905 
          

KS förslag till beslut REP 2020 - justering nov         

Justering hyror 261       

Omdisponering arvode (från KS) 82       

KF beslut december förutsättningar REP 343 0 0 0 
          
Kapitalkostnader 24 408 25 704 25 828 25 905 

Justering kapitalkostnader/hyror 834 -348 -407 -259 

KF beslut om ekonomisk tilldelning 25 242 25 356 25 422 25 646 
 

 

3.1 KF beslut REP 2018 
Samhällsbyggnadsnämndens RAM nedjusterades med totalt 620 tkr, varav 250 tkr för en 
miljö- och hälsoinspektör samt 370 tkr för att kunna hålla dagcentralerna öppna på helgerna.  

3.2 KF beslut REP 2019 
Samhällsbyggnadsnämndens RAM justerades inte.  

3.3 KF beslut REP 2020 
Samhällsbyggnadsnämndens RAM uppjusterades i juni 2019 med följande: fritidskort (500 
tkr), färdtjänst (1 000 tkr), vinterväghållning (1 500 tkr), helgöppet dagcentraler (370 tkr) 
samt miljö- och naturvårdsutvecklare (300 tkr). I december 2019 uppjusterades 
Samhällsbyggnadsnämndens RAM ytterligare med följande: justering hyror (261 tkr) och 
omdisponering arvode (82 tkr).  

3.4 PKV  
Ramen omfattas av prisökningar med utgångspunkt från Sveriges kommuner och landstings 
(SKL) prognos på prisindex kommunal verksamhet (PKV). PKV används som underlag vid 
beräkning av kostnadernas utveckling i fasta löner och priser. Kommunfullmäktige beslutade 
ett PKV på 2,2 procent. Samhällsbyggnadsnämnden fick 452 tkr i kompensation för PKV 
2020, vilket är utfördelat per verksamhet i detaljbudgeten.  
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3.5 Ekonomisk tilldelning  
Justering kapitalkostnader 
Tidigare har kapitalkostnader beräknats utifrån vad som hittills investerat samt vilka 
investeringar som ligger i planen framöver. Detta har sedan fördelats ut på nämnderna och 
utgjort grunden för Hyltebostäders hyresberäkning. 2019 infördes en ny 
kapitalkostnadsmodell som innebär att endast det som är investerat och aktiverat fördelas och 
ingår i hyresberäkningen. Resterande (budgeterade) kapitalkostnader sparas centralt under 
KS. När sedan en budgeterad investering aktiveras och den "faktiska" kapitalkostnaden 
fördelas ut på nämnden kan de begära eventuell tilläggsbudget från den sparade potten, som 
ligger centralt hos KS. Samhällsbyggandsnämnden har fått en uppjusterad RAM med totalt 
834 tkr för ökade kapitalkostnader.  

Justering hyror 
I och med omorganisation i Kommunhus, Centrumhus samt Räddningstjänstens lokaler har 
fördelningen av hyran förändrats, detta ökar Samhällsbyggnadsnämndens RAM med 261 tkr.  
 
Omdisponering arvode (från KS) 
I samband med organisationsöversyn inför ny mandatperiod beslutade kommunfullmäktige att 
ändra i ersättningsreglementet. Bland annat höjdes arvodet för samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande med 10 procentenheter, till 40 % av kommunstyrelsens ordförandes arvode, 
motsvarande 82 tkr.  
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3.6 Detaljbudget Samhällsbyggnadsnämnden 
Nedan redovisas Samhällsbyggnadskontorets förlag till detaljbudget 2020 på tre positioner 

Samhällsbyggnadsnämnden - Detaljbudget, tkr     

Verksamhet   Budget 2019 Budget 2020 
Förändring 

2020-2019 

100 Nämnds- och styrelseverksamhet 558 652 94 

200 Fysisk och teknisk planering 3 694 3 680 -15 

240 Gator, vägar och parkering 6 587 9 138 2 551 

250 Parker 1 454 1 514 59 

261 Miljö- och hälsoskydd myndighet. 2 314 2 494 180 

263 Miljö-och hållbarutv. 56 58 1 

267 Alkoholtillstånd 43 44 1 

299 Adm. Samhällsbyggnad 0 0 0 

300 Allmän fritidsverksamhet 1 533 2 062 529 

340 Idrotts- och fritidsanl. 704 729 25 

510 Bostadsanpassning 2 081 2 122 41 

530 Färdtjänst 1 799 2 833 1 033 

865 Vattenförsörjning och avl. -852 0 852 

870 Avfallshantering -371 0 371 

930 Förs. Verksamhet internt 963 -81 -1 044 

93020 Lokalvårdenheten -89 -81 8 

93030 Samordning fordon 0 0 0 

93040 Kostenheten 1 052 0 -1 052 

Summa budget 20 563 25 242   
 
Nedan kommenteras väsentliga förändringar mellan detaljbudget 2019 och 2020. 
 
Nämnds- och styrelseverksamhet 
Förändringen mot RAM 2019 beror på omdisponering av arvode från KS med 82 tkr. 
  
Fysisk och teknisk planering  
Inom Fysisk och teknisk planering ingår bland annat planläggning, bygglov, GIS, 
exploateringsfastigheter samt kart och mät. Förändringen mot RAM 2019 beror på 
nedjustering av kapitalkostnader.  
 
Gator, vägar och parkering  
Inom Gator, vägar och parkering ingår bland annat vinterväghållning, gatubelysning, gång- 
och cykelvägar samt vägsamfälligheter. Förändringen mot RAM 2019 beror bland annat på 
uppjustering med 1 500 tkr för ökade kostnader för vinterväghållning, 261 tkr för ökade 
hyreskostnader samt 652 tkr för justerade kapitalkostnader.  
 
Miljö- och hälsoskydd myndighetsutövning  
I samband med KF beslut REP 2018 tog beslut om att nedjustera RAM med 250 tkr för en 
miljö- och hälsoinspektör. I samband med KF beslut 2020 uppjusterades RAM:en med 300 
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tkr för en miljö- och naturvårdsutvecklare. Resterande förändring av RAM beror på 
uppjustering av kapitalkostnader.  
 
Allmän fritidsverksamhet 
Förändringen mot RAM 2019 beror på uppjustering med 500 tkr för fritidskort.  
 
Färdtjänst 
Förändringen mot RAM 2019 beror på uppjustering med 1 000 tkr för ökade kostnader i 
samband med det nya taxiavtalet.   
 
Vattenförsörjning och avlopp 
Förändringen mot RAM 2019 beror på att verksamheten är taxefinansierad och därmed inte 
omfattas av RAM tilldelning.  
 
Avfallshantering 
Förändringen mot RAM 2019 beror på att verksamheten är taxefinansierad och därmed inte 
omfattas av RAM tilldelning.  
 
Försäljning intern verksamhet 
Inom Försäljning intern verksamhet ingår lokalvårdenheten, samordning fordon- och 
kostenheten. Förändringen mot RAM 2019 beror på att kostenheten finansieras intern och ska 
därför inte omfattas av RAM tilldelning.  
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4. Investeringar 2020-2023 

Investeringsbudget 2020-2023, tkr Budget 2020 Förslag  2021 Förslag  2022 Förslag  2023 

Gata och park 6 750 5 350 5 350 5 350 

   Torups centrum etapp 2 1 400 0 0 0 

   Reinvestering maskiner och utrustning 100 100 100 100 

   Gång- och cykelvägar 500 500 500 500 

   Reinvesteringar asfaltsbeläggning 4 000 4 000 4 000 4 000 

   Utrymme effektivisering gatubelysning 500 500 500 500 

   Reinvesteringar gata & park (flyttad till raminvesteringar, SBN) 0 0 0 0 

   Upprustning lekplatser 250 250 250 250 

   Julbelysning (flyttad till raminvestering, SBN) 0 0 0 0 
         

Exploatering 3 300 0 0 0 

   Detaljplan Kambo 300 0 0 0 

   Exploatering Unnaryd 1:49 3 000 0 0 0 
         

Övrigt 0 0 0 0 

   Reinvestering kost (flyttad till raminvestering, SBN) 0 0 0 0 

   Reinvestering lokalvård (flyttad till raminvestering, SBN) 0 0 0 0 
         

Vatten och avlopp 4 000 16 000 6 600 6 000 

   VA verksamhet enl. nämndsprioritering 4 000 4 000 6 600 6 000 

   Överföringsledning Landeryd 0 12 000 0 0 
         

Renhållning och avfallshantering 500 400 0 0 

   Omlastningsyta Borabo - projektering 500       

   Utbyggnad kallförråd och farstu personalbyggna ÅVC 0 400 0 0 

         

Raminvesteringar 700 700 700 700 

Samhällsbyggandsnämnden 700 700 700 700 

         

Summa investeringar 15 250 22 450 12 650 12 050 
 

Nedan beskrivs kommande investeringar för 2020 samt vad som ligger i plan 2021-2023. Fel! 
Ogiltig länk. 
 
Gata och park  
Anslaget för Torups centrum etapp 2 var ursprungligen 1 900 tkr. En gångbana som förbinder 
Gästabudsparken med Kyrkvägen har anlagts 2019 och resterande medel ska användas till att 
färdigställa ett mindre parkområde vid busshållplatsen vid Gästgivaregården. Ytan är 
beroende av hur mycket Hallandstrafiken och Trafikverket behöver ta i anspråk till 
busshållplatsen. 
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Maskinparken inom gata- och parkeneheten behöver kontinuerligt upprustas för att bibehålla 
driftsäkerheten samt leverera förväntad kvalitet. Anslaget medger dock endast mindre 
kompletteringar av befintlig maskinpark. 
Investeringsbudgeten för gång- och cykelvägar avser i huvudsak upprustning av befintliga 
sträckor samt viss nyanläggning. 
 
Reinvestering asfaltsbeläggning avser upprustning av kommunala vägar och gator enligt 
asfaltsbeläggningsplanen.  
 
Effektivisering gatubelysning avser utbyte av befintliga armaturer till LED. Besparings-
potentialen inom belysningsområdet kan vara mycket stor vid byte från gammal omodern 
belysning till ny LED-teknik. Undersökningar av Energimyndigheten av t.ex. gatu- och 
vägbelysning visar på besparingspotential upp till ungefär 40 procent. 
 
Anslaget för upprustning lekplatser avser att säkra upp så att de kommunala lekplatserna 
uppfyller de krav som lagstiftningen ställer. Alla barn har rätt till lek i en stimulerande, trygg 
och lämplig miljö enligt FN:s barnkonvention som Sverige har anslutit sig till. Det innebär 
bland annat att barns miljöer och lekplatser ska vara säkra och tillgängliga. Kommunen utför 
årligen säkerhetsbesiktning av lekplatserna. 
 
I 2020 års investeringsbudget har ett antal mindre anslag lagts samman till en raminvestering 
om 700 tkr. I raminvesteringen ingår anslaget reinvestering gata-park, julbelysning, 
reinvestering kost och reinvestering lokalvård. Totalt är dock anslaget mindre än vad de 
enskilda posterna tidigare uppgick till. 
 
Reinvestering gata-park är kommunens anslag för utveckling av den offentliga miljön. I 
anslaget ingår även alla åtgärder som behövs i trafikmiljön, utbyte av trasig utrustning, 
oförutsedda händelser som skadegörelse, stormskador och vattenskador m.m.  
 
Kommunens julbelysning är i stort behov av utbyte då någon större översyn inte har skett på 
länge. 
 
Inom kostverksamheten finns ett kontinuerligt behov av utbyte av värmevagnar som används 
dagligen och utsätts för stort slitage vid transport mellan kommunens kök. Det tidigare 
anslaget inom kostverksamheten täckte även utbyte av köksutrustning som inte tillhör 
fastigheten. Lokalvårdens anslag har använts till utbyte och investering i städutrustning i syfte 
att ha en hög kvalitet på utförda tjänster. 
 
Vatten- och avlopp 
Budgeten för vatten- och avlopp har sin utgångspunkt i VA-planen som sträcker sig över tre 
mandatperioder och är ett underlag för investeringar nu och i framtiden. Enligt VA-planen 
uppgår investeringsbehovet för 2020 till 10 600 tkr. Kommunfullmäktige har i tidigare beslut 
om investeringsbudget avsatt 6 000 tkr i plan 2020 för VA-investeringar. 2020 års 
investeringsbudget uppgår till 4 000 tkr efter behandling i budgetberedningen vilket innebär 
att flera av de tidigare prioriterade projekten får skjutas på framtiden.  
 
VA-översikten har visat att kommunens ledningsnät trots omfattande åtgärder på senare år 
fortfarande har brister som måste åtgärdas. Tidigare utredningar har visat att det finns 
oacceptabla tillskottsflöden vilka dels orsakas av felkopplingar varigenom dagvatten leds till 
spillvattennätet och dels av att ledningarna på flera håll är gamla och otäta. Hittills har 
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åtgärder sats in punktvis med kända problem, men inga systematiska försök har gjorts för att 
åtgärda ledningsnät och felkopplingar. Efter nedläggningen av Rydöbruks avloppsreningsverk 
kommer VA-verksamheten lägga fokus på att utföra ledningsförnyelse i Rydöbruks samhälle i 
syfte att minska tillskottsvattnet till Torups avloppsreningsverk. 
 
Renhållning och avfallshantering 
En ny omlastningsyta för hushållssopor kommer att byggas under 2020 då Stora Enso tar över 
Borabo deponi 2021 och det inte längre är möjligt att utnyttja yta på deponin. 

5. Framtiden  
Övergripande 
En korrekt hantering av synpunkter och felanmälan är viktig för förtroendet för kommunen. 
Nuvarande system behöver ses över i syfte att säkerställa att alla inkomna 
synpunkter/felanmälningar registreras och hanteras korrekt samt gör det möjligt att återkoppla 
till nämnden.  
 
Behovet av administrativt stöd ökar i takt med att antalet ärenden till de olika enheterna blir 
fler och mer komplexa.  
 
Gata- och parkenheten 
Den offentliga miljön är viktig ur flera olika perspektiv – attrahera nya invånare och företag 
som kan tänka sig att etablera sig i kommunen, bidra till ökat antal besökare samt inte minst 
ge kommuninvånarna en attraktiv och trygg utemiljö där man vill vistas. Kommunen vill växa 
och nuvarande anslag för utveckling och förbättring av den offentliga miljön tar inte höjd för 
detta. 
 
Kommunen har ett gammalt belysningsnät och det finns behov av att byta ut gamla armaturer 
till LED i syfte att sänka kostnaderna för elförbrukning. Belysningsnätet måste dokumenteras 
för att säkerställa att det stämmer överens med verkligheten samt göras tillgänglig digitalt. 
Kommunen saknar en belysningspolicy vilket bör arbetas fram för att tydliggöra kommunens 
ambitionsnivå för belysning samt ge verksamheten ett verktyg i sitt arbete med belysning. Det 
finns dock inga tvingande bestämmelser om väg- och gatubelysning men belysning är en 
viktig funktion för känslan av trygghet och säkerhet i det offentliga rummet. 
 
Kommunen får kontinuerligt frågan om samförläggning av el från marknadens aktörer. Ofta 
handlar det om att gräva ner luftburna elkablar i anslutning till kommunens gatubelysningsnät 
vilket innebär en modernare och säkrare drift av nätet. För att kunna ta tillvara på vinsterna 
med samförläggning finns det behov av ett årligt anslag för detta. 
 
För att vidmakthålla och utveckla ett robust vägnät i hela kommunen är det angeläget att 
identifierade brister avhjälps på ett systematiskt sätt. Alla vägar är viktiga att underhålla och 
belagda vägar ska hålla en god standard och förses med ny beläggning i rätt tid för att undvika 
kapitalförstöring av vägnätet.  
 
Många av de synpunkter som kommer till kommunen handlar om trafiksäkerhetsåtgärder och 
i syfte att skapa trygga trafikmiljöer för inte minst de oskyddade trafikanterna behövs årliga 
anslag för detta. Även utbyggnad av gång- och cykelnätet bidrar till säkrare trafikmiljöer men 
är också en viktig del av kommunens infrastruktur. Hållbara transportlösningar som gång och 
cykel minskar resandets miljöpåverkan och bidrar till en bättre folkhälsa. 
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Kostverksamheten 
Renoveringen av Örnaskolans kök som ska påbörjas 2020 blir en stor utmaning för 
kostenheten. Köket är kommunens centralkök och lagar merparten av kommunens mat till 
förskolor, skolor och omsorgen. För att klara driften under projekttiden krävs en tillfällig 
lösning som klarar av att leverera måltider i samma omfattning som idag. I samband med 
renoveringen kommer en del av de befintliga inventarierna flyttas till andra kök vilket medför 
flytt- och installationskostnader som inte täcks av projektet. 
 
Lokalvårdsenheten 
Fortsatt fokus på teknikutveckling i syfte att förbättra arbetsmiljön för personalen samt höja 
kvaliteten, både vad gäller maskiner, utrustning men också tillgång till datorer/ipads för 
personalen.  

Miljö- och hälsoskydd myndighetsutövning  
Kostnadstäckningsgraden på handläggare inom miljöenheten är 49 % (2018, snitt Sverige 33 
%, källa SKL). Ett rimligt mål bör vara omkring 50 % i skattefinansiering.  
 
En ändrad lagstiftning och ett uppsagt avtal från Halmstads kommun gör att Hylte kommun 
själva får hantera arbetet med prövning och tillsyn av serveringstillstånd och försäljning av 
tobak. Ett övertagande av tillsyn ytterligare B-verksamheter enligt miljöbalken från 
Länsstyrelsen planeras. Tillsynen omfattar täkter och vindkraftparker. 
 
Plan- och byggenhet 
Plan- och byggenheten har under 2019 arbetat aktivt med att avsluta förfallna och ej avslutade 
ärenden från 2007 och framåt. 2020 ska 2015 års förfallna och ej avslutade ärenden gås 
igenom och avslutas.  
 
Den 1 januari 2019 ändrades tidsfristen och informationsskyldigheten gällande handläggning 
av lov, förhandsbesked och anmälan. Ett beslut om lov eller förhandsbesked ska tas inom tio 
veckor och anmälan inom fyra veckor. Tidspressen ökar i ärendehandläggningen samt att det 
finns risk för att avigiften måste reduceras om ärenden inte avgörs i tid. 
 
Tillsynsärendena ökar i antal, är komplexa och resurskrävande, samt svåra att planera in i den 
ordinarie verksamheten. Det är också ett område där det kommer mycket synpunkter från 
kommuninvånarna t.ex. vad gäller fastigheter i dåligt och ibland farligt skick, ovårdade tomter 
m.m. Kommunen kan med nuvarande resurser inte utföra ett tillräckligt aktivt tillsynsarbete. 
 
Boverket räknar idag med att detaljplaner som påbörjas från och med 1 januari 2022 ska 
digitaliseras, vilket kan innebära ett ökat resursbehov.  
 
Samarbetet med Gislaveds kommun gällande kart- och mättjänsten fungerar tillfredsställande, 
men tanken finns om att ha tjänsten på plats i kommunen för en högre flexibilitet och mindre 
sårbarhet inom GIS. 
 
Vattenförsörjning och avlopp 
Mål att arbeta mot inom VA-enheten är att minska på utläckage från dricksvattennätet och på 
ovidkommande vatten i spillvattennätet. Inga fastigheter ska drabbas av källaröversvämningar 
p.g.a. otillräckligt underhåll av kommunens dagvattensystem som öppna diken, kulvertar, 
buffertmagasin och dagvattenledningar. Samtliga avloppsreningsverk ska alltid uppfylla 
ställda reningskrav. För att säkra vattenförsörjning ska det finnas specifik planering för 
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reservvatten. Samtliga vattentäkter ska ha vattenskyddsområden och vattendomar med 
aktuella föreskrifter. I dag så har endast Torup och Hyltebruks vattentäkter vattendomar. 
 
I syfte att minska elförbrukningen planeras för installation av solceller på några av VA-
anläggningarna de kommande åren. 
  
En ny dricksvattenledning behöver anläggas i Långaryd p.g.a. att Laboraskolan vill ansluta sig 
till det kommunala dricksvattennätet. Skolan ligger inom verksamhetsområdet för vatten- och 
avlopp vilket innebär att kommunen måste erbjuda fastighetsägaren kommunalt dricksvatten. 
 
Landeryds vattenförsörjning är inte helt tillfredsställande vad gällande råvattenkvalitet och 
även det möjliga uttaget från vattentäkten har periodvis knappt räckt till för och täcka 
behovet. För att trygga vattenförsörjningen i Landeryd planeras en överföringsledning från 
Hyltebruks vattenverk till Landeryd. I samband med anläggning av överföringsledning för 
dricksvatten så bör även en ny ledning för pumpning av spillvatten till Hyltebruks 
avloppsreningsverk anläggas.  
 
Drängsereds vattenverk är i behov av en ny reservoar då den befintliga är i så dåligt skick att 
det finns risk för kontaminering av dricksvattnet. 
  
För att ytterligare säkra vattenförsörjningen i Hyltebruk bör ett nytt vattenverk byggas vid 
Björnaryds vattentäkt. Idag pumpas råvatten från Björnaryd till Jansbergs vattenverk för att 
där behandlas med soda. I framtiden bör råvattnet behandlas på plats i Björnaryd och 
samtidigt ger det möjlighet att försörja fastigheter i Lindhult, Skärshult och Långaryds 
samhälle med vatten från Björnaryd. 
 
Avfallshantering 
Renhållningsordningen är kommunens samlade styrdokument för avfallshanteringen och en 
ny förväntas antas under 2020. Den ska ge kommuninvånarna och verksamheterna i 
kommunen förutsättningar för en bra avfallshantering samtidigt som kommunen uppfyller 
aktuell lagstiftning, nationella mål för avfallshantering i linje med EU:s avfallshierarki. Den 
ska bidra till att minska avfallet mängd och farlighet och styra mot ökad återvinning. 
Avfallsplanen som utgör del av kommunens renhållningsordning, ska analysera 
förutsättningar och ange ambition och inriktning för en hållbar utveckling beträffande 
avfallsfrågor. Renhållningsföreskrifterna ska ange hur avfallshanteringen ska skötas. 
 
I ett första steg från 2021 och andra steg 2025 kommer successivt större krav att ställas på 
fastighetsnära insamling av förpackningar och tidningar. Ansvaret ligger på producenterna 
vilket sannolikt leder till att det behövs nya samverkansformer mellan kommuner och 
producenternas organisationer. Avfallsplanen tar höjd för detta. 
 
Ett nytt avtal för renhållning börjar gälla 2020 vilket innebär att behovet av att investera i 
EDP mobile till kommunens faktureringsprogram i syfte att få ett fungerande och säkrare 
flöde digitalt för planering/utförande av renhållningstjänster till fakturering. 
Miljöproblematiken kring nedlagda deponier har uppmärksammats alltmer på senare år. 
Enligt Naturvårdsverket har kommunerna ett ansvarför att riskbedöma nedlagda deponier och 
även för att det vid dessa platser ska finnas planerade och vidtagna åtgärder för att förebygga 
olägenheter. Av de inventerade deponierna hamnade Gammalsbo deponi utanför Torup i 
riskklass 1. Nio deponier tilldelas riskklass 2 och fyra deponier riskklass 3. De deponier som 
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fått hög riskklass är de där det behövs ytterligare utredning och som eventuellt även behöver 
åtgärdas. 
 
Att gräva bort en hel deponi, sanera föroreningsinnehållet och därefter återdeponera massorna 
anses inte vara något realistiskt åtgärdsalternativ. Istället kan olägenheter förhindras genom 
att minska spridningen av lakvatten. Detta kan ske med t.ex. mer effektiv täckning av deponin 
och i vissa fall lokal lakvattenrening. En fortlöpande utredning/åtgärder för Gammalsbo AFA 
och Torup AFA är pågående och beräknas vara klart 2019-2020. Minst 25 procent av ”mycket 
stor risk” och 15 procent ”stor risk” ska vara utredda och åtgärdade 2025. 
 
6. Taxor 2020 
Nedanstående taxor är beslut från Kommunfullmäktige december 2019. Alla taxor finns 
redovisade i en separat handling 
 

• VA-taxan bibehåller samma nivå som år 2019. 
 

• Renhållningstaxan bibehåller samma nivå som år 2019 med några få undantag. En 
felsorteringsavgift införs i syfte att förmå renhållningskunderna att sortera rätt.  

 
• Timavgiften för arbete inom miljöområdet höjs med 3,2 procent till 950 kronor per 

timme vilket motsvarar kommunens självkostnad för tillsynen och innehåller både 
direkta och indirekta kostnader inklusive ersättning för restid.  

 
• Inom livsmedelskontrollen höjs taxan från 1146 kronor till 1 180 kronor per timme vid 

planerad kontroll. Timavgifter motsvarar kommunens självkostnad för arbetet.  
 

• Plan- och byggenheten har gjort en översyn av den gällande plan- och byggtaxan och 
har gjort några mindre justeringar, både höjning och sänkning. Den nya taxan bygger 
på SKL:s beräkningsmodell som bygger på genomsnittlig tid beroende på ärendetyp.  
Handläggningskostnaden per timme höjs med 3,0 % till 925 kr.  

 
• Kostverksamhetens dagcentralstaxa justeras från 60 kr till 65 kr. Vid storhelger och 

högtider medförs även ett påslag från 60 kr till 85 kr vilket förklaras utav menyer med 
dyrare råvaror samt högre personalkostnader.  
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